



Referat af DL-mødet d. 29/1 - 2024

1. Velkommen

Fremmøde: Alice, Anders, Mads, Paw, Sanne, Ole, Hanne, Ida, Iben og Tessie.

2. Valg af referent

Tessie er referent.

3. Status på økonomi og budget 2024 – herunder Tilskudspuljen

Pr. 31/12/2023. Der har tidligere været kontingentopkrævning fra systemet, men de er blevet rettet, og budgettet er nu korrekt igen. Året medbragte et godt salg af mærker, og tilskud til lederbegejstring, men mindre brug af kanoerne desværre. Korpskontingent er i 2023 tilbage til fuldt kontingent, efter corona. Alle grenene har fint overholdt budgetterne. Lederbegejstring gik efter forventning over budget. Tilskudspuljen er kun benyttet en enkelt gang. Trods et budgetteret underskud, ente divisionen i et overskud på cirka 7000kr.

Modsat tidligere, er alle revisionsdokumenter og informationer nu udelukkende digitale, og ikke længere fysisk printet til revisionsmappen. Dette gøres fremover, også når der skal ses på muligheder for fremtidig revisor for divisionen.

Fra i år er kontingentet til divisionen uændret - 120kr. Der forventes at blive afholdt lederbegejstring i 2025, og derfor tilføjes dette til budgettet under forventede indtægter, denne sættes til 20.000kr. Ved tilføjelse her tilrettes også udgifterne for lederbegejstring. Det forventes at storkanoerne medbringes på årets sommerlejr, hvorfor dette også vil indgå som en udlejning af kanoerne, som divisionen selv dækker ved medbringelse. De forskellige grenes budgetter godkendes. Sommerlejrens udgifter vil tilnærme sig jo tættere vi kommer på lejren, da der stadigvæk er en del uvished om de forventede priser og udgifter. Budgettet for DRM afventes da der ikke er udvalgt aktivitet for årets møde endnu. Lederpleje/begejstring for 2024 sættes ned, da det efter divisionssommerlejr forventes at der er mere fokus på lederbegejstring i 2025. Lederbegejstring 2025 opsættes til en afgift på 35.000kr. Administrationsbudgettet er sat op, da det skal dække en (midlertidig) revisorudgift.

Der er ingen nye ansøgninger til tilskudspuljen.



4. Evaluering af afholdte arrangementer:

a) Seniorjulefrokost d. 13/1

Der blev afholdt et godt arrangement, hvor der blev medbragt en masse konfetti og bordbomber. Selvom der gik en del tid med oprydning, så var der 24 glade seniorspillere som deltog i årets sammenskudsgilde. Alle havde en ret med, så der var bredt udvalg af lækker mad og drikkevarer. Aftensmaden startede omkring kl 18, og de sidste gæster gik igen kl 03.

b) Tema- og planlægningsmøde d. 18/1

Der har været god feedback efter arrangementet, og positive perspektiver omkring foredraget. Flere af legene er blevet taget i brug hos grupperne efterfølgende, og der var gode inputs både under og efter mødet. Desværre var der ikke mange familiespejderledere opmødt. Der var også en håndfuld ledere som ikke kom til oplægget, men til planlægningsmøder efterfølgende, godt med god opbakning til dette. Tidligere har der været udsendt Reminders om hvor mange tilmeldte der var til mødet omkring en uge før, hvilket har virket godt til påmindelser, og kan overvejes fremadrettet for endnu mere fremmøde.

Som DL-medlem kan vi på medlemservice tjekke hvilke deltagere som er tilmeldt til de enkelte arrangementer, for evt. at kunne sende påmindelser til specifikke grene eller grupper. Her skal vi huske at have grene med i besvarelsen, så vi kan se hvor deltagerne er fra og hvilke grene de repræsenterer.

c) GL-møde d. 24/1

Der var endnu en gang mange repræsenterede grupper, 8 grupper i divisionen dukkede op. Måske maden var med til at lokke flere deltagere med.

5. Kommende arrangementer:

a) Førstehjælpskursus d. 3/2

Paw har overtaget arrangementet. Der er på nuværende tidspunkt 11 tilmeldte. Der har tidligere været snak med Hareskov division om samarbejde til kurser, for en uge siden er der tilbudt de tilbageværende pladser, men de er ikke blevet taget



eller besvaret. Der betales for 16 deltagere, så flere interesserede spejdere er meget velkomne. Seniorerne deler arrangementet på Facebook.

b) Pingofodbold d. 7/2

Der er 10 tilmeldte patruljer. Der håbes på at flere patruljer kommer til. Kampplanerne laves snart, og derefter lukkes tilmeldingen. Arrangementet kan gennemføres uanset.

c) Høvdingebold d. 6/2

Indtil videre er der 25 tilmeldte spejdere. Der håbes på op mod 80 deltagere, da der normalt er omkring 110 spejdere med til turneringen. Sidste år var der kun 50 deltagere, arrangementet kan gennemføres uanset.

d) Ragnarok d. 1-3/3

Der er åbnet for tilmeldingen, og der tilmeldes hjælpere løbende. Teamet har besøgt et par klaner i forbindelse med at snakke med seniorerne, som kan stå for poster og opgaver under løbet, samt samle ledere og hjælpere under selve arrangementet.

e) Bestyrelseskursus d. 25/4

Sidst det blev afholdt i efteråret var der fokus på økonomi, og der blev snakket om tilskudsmuligheder. Der skal undersøges om der kan afholdes et oplæg om økonomien (muligvis Brian).

6. Grupperådsmøder 2024

26/2 er der planlagt 5 grupperådsmøder.

ES 10/3: Hanne

EE 26/2: Alice

GD 26/2: Paw

SvU 26/2: Ole



1.F 26/2: Sanne

St 26/2: Ida, Tessie

EH 24/2: Alice, Mads

RS 28/2: Iben

KR 19/2: Paw

KS 21/2: Alice

AG 25/2: Ole, Sanne

GRM skriv om DL deltagerens rolle i mødet. Her informeres bl.a. om divisionsssommerlejren, og vigtige datoer for tilmelding, betaling, infomøder osv. Tilmeldingsfrist 1. Marts, 1. April sendes opkrævning med betaling 15. April, 9. April er der infomøde på Maglevad, og senest 1. Maj skal der tilmeldes aktiviteter og bestilles t-shirts. Det vides endnu ikke hvornår der åbnes for aktivitetstilmelding.

Kursus for kano og søsikkerhed 28/5. Information om at der arbejdes på et kursusforløb til efteråret. Her informeres også om årets DRM.

7. Beretninger (og billeder) til divisionsrådsmøde

Der skal laves beretninger og findes billeder for hver gren. Bare en håndfuld fotos som repræsenterer hvad der er lavet siden DRM 2023, samt et lille skriv. Dette skal fremsendes til Ole inden cirka 1. April.

a) Skal der laves underholdning til DRM?

For nogle år siden blev der afholdt nogle 'lege' inden mødet gik i gang, hvilket var succesfuldt. I år kan vi arrangere et lignende break i mødet, og køre en times leg og aktivitet inden spisning og møde. Ole sørger for at skabe kontakt til afholder.

I år stiller Ole og Iben op til genvalg, og der følges op på om Sanne eller Paw kommer på et forskudt genvalg, sådan at de to ikke er på valg samtidig. Der ledes efter en ny DAJun, og særligt en kassér.



8. Status på Divisionssommerlejr 2024

Som leder på lejren står man for egne spejdere, der forventes ikke ekstra arbejde lagt i det fra divisionens side - såfremt man ikke indgår i arbejdsgruppen. Der afventes endnu lejrledelse fra Guredams side.

9. Status på storkanoerne og det Maritime center

Storkanoerne skal have lavet flydeprøve, dette kan gøres med minimum 4 mand. Datoerne fastsættes til 25.- 26. Maj. Der kan deltage cirka 8 personer (Alice, Anders, Mads, Paw, Ole, Hanne, Ida og Tessie). Vi mødes kl 09:00 begge dage.

Alice og Ole skal til møde om det maritime center; arkitektfirmaet som vandt designkonkurrencen har fremstillet et bud på hvordan centret skal se ud, samt et udkast for 65 mio. kr. Indtil nu er der bevilget 50 mio. kr. fra byrådet, så der skal nu laves et bud på hvad der kan ændres og tilrettes sådan så budgettet kan overholdes.

10. Medlemsstatistik

På medlemsstatistikkerne er der nu tilføjet direkte tal fra Medlemsservice, hvor der manuelt tjekkes op på grupperne i systemet, for at se hvor mange ikke-korpsmedlemmer der også ligger under hver enhed. Der er fokus på denne difference og den undersøges nærmere.

11. Kursustilbud til grupperne

Der udbydes et kursus til efteråret, og planlægges nærmere tættre på.

12. Status på DK og tovholder for juniorgrenen

Der mangler stadigvæk kandidater til disse roller, trods de mange deltagere til planlægningsmøderne for juniorernes grendage. Hvis der kendes nogle mulige kandidater, kan der spørges rundt frem til DRM.

13. Status på hytte til Arresø gruppe



Alice har været til møde sammen med formanden for Arresø gruppe, i Halsnæs kommune, da gruppen ikke kan være på Karlsvej 4. Der har også været dialog med Skt. Georgs gilderne som ligger på samme vej, og der er lavet en aftale om at Arresø Gruppe kan befinde sig på Karlsvej 22 i hytterne, og kommunen er med på at de opholder sig her. Alle parter er tilfredse med denne løsning, som fungerer fint.

14. Divisionens officielle registrering i Virk.dk

Divisionen er blevet registreret officielt under Ole i Virk.dk

15. Nyt fra grupperne

16. Eventuelt

Udgifter i forbindelse med transport til og fra DL-møderne. Som ung under uddannelse kan man sende rejseudlæg til Ole, ved at oprette et udlæg for "billeten" til transporten. Herudover er der generel refusion ved laveste takst, i forbindelse med udførelse af divisionsarbejdet; eksempelvis kørsel til GRM, grenarrangementer m.v.

DL netværk i korpset afholdes 15-16. Juni. Sidste år blev dette sammenkoblet med DL-døgnet.

I år er DL-døgnet planlagt 7-8. Juni, men muligheden for at aflyse dette og kombinere de to events i 14.-16. Juni lægges op. Dette vedtages, så DL-døgnet nu hænger sammen med DL netværket 14.-16. Juni.

Det næste DL møde herefter er fastsat til 17. Juni, men dette flyttes i forbindelse med DL døgn, til den 24. Juni. Den 15. Maj ligger DL-mødet forinden DRM, dette ændres til at være et online møde for eventuelt indkomne forslag.

17. Næste møde d. 11/3

Vi ses.